
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 29. august 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1280
Den 3. februar 2021 sendte ministeren et hyrdebrev til alle landets kommuner, hvori 
ministeren udtrykkeligt gav besked om, at der skal være korrekte tilladelser til alle overløb 
samt overløbsbygværker, og at alle tilladelser skal registreres i PULS-databasen.
– Ministeren bedes som følge heraf give en status på kommunernes indberetninger og 

tilladelser, herunder oplyse, hvor mange nye overløbsbygværker der er registreret i 
PULS-databasen efter ministerens henvendelse til kommunerne?

– Ministerens hyrdebrev til kommunerne kan opfattes som en accept og lovliggørelse af 
udledningen af urenset spildevand i de danske vande. Er det ministerens hensigt?

– Vil ministeren være tilfreds, hvis samtlige overløbsbygværker i landets kommuner 
opnår en korrekt og gældende tilladelse?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Troels Lund Poulsen 
(V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Troels.Poulsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand

1/1

Offentligt
MOF Alm.del - Spørgsmål 1280

Miljø- og Fødevareudvalget 2021-22


